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§ 12
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Ehdotus
Esittelijä: Heidi Hagman, kehittämispäällikkö

Todetaan kokous laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päätti

todeta kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi
käsitellä §15 Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittäminen, 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunnan lausunto, viimeisenä Heidi 
Hagmanin esteellisyyden vuoksi
todeta, että osa kokoukseen osallistujista oli paikalla kokoustila Ostarissa, ja osa 
osallistui kokoukseen etäyhteyden välityksellä.



Tuusulan kunta Pöytäkirja 3/2020 5 ( )30
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen 
lautakunta

21.04.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

§ 13
Pöytäkirjan tarkastus

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Ehdotus
Esittelijä: Heidi Hagman, kehittämispäällikkö

Valitaan pöytäkirjan tarkastajiksi 

Pekka Koivumäki ja Tuula Lahdenperä.

Päätös
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päätti

valita pöytäkirjan tarkastajiksi Pekka Koivumäen ja Tuula Lahdenperän. 
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§ 14
Tuusulan viher- ja virkistysverkoston kehittäminen

TUUDno-2019-2316

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Tuusulan viher- ja virkistysverkoston kehittäminen

Yhdyskuntarakenne tiivistyy Tuusulassa. Tämä kehitys edellyttää viheralueverkoston 
tietoista suunnittelua. Viheralueverkosto turvaa luonnon monimuotoisuuden 
säilymisen ja tarjoaa kuntalaisille monipuolisia virkistäytymismahdollisuuksia. Viher- ja 
virkistysverkosto käsittää viheralueita, rakennettuja puistoja, urheilupaikkoja, 
leikkipuistoja, koirapuistoja, puistometsiä, ulkoilupaikkoja, niittyjä, virkistysalueita sekä 
-reittejä. Työssä linjataan viher- ja virkistysverkoston kehittämisen periaatteet.

Tuusulan viher- ja virkistysverkoston kehittäminen -raportti perustuu Tuusulan 
viheraluestrategialuonnokseen, kyselyihin sekä luonto- ja maisemaselvityksiin. 
Raportissa on teemakarttoja eri aiheista ja siinä kerrotaan viheralueiden keskeiset 
merkitykset ihmisen ja luonnon kannalta, joten työssä huomioidaan ja yhteen 
sovitetaan useita eri näkökulmia. Päämääränä on varmistaa, että Tuusulassa on 
riittävästi viheralueita ja -yhteyksiä sekä laadukas viheralueverkosto. Työssä on 
tunnistettu kunnan vetovoimakohteet. Päämääränä on löytää yhteinen näkemys 
keskeisistä viheralueista, joita tulee edelleen kehittää. Lisäksi annetaan 
suunnitteluohjeita ja –ideoita.

Raportti Viher- ja virkistysverkoston kehittäminen viedään kolmeen lautakuntaa: 
Kuntakehityslautakuntaan, Tekniseen lautakuntaan ja Hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämisen lautakuntaan ja näiden jälkeen raportin hyväksymisestä päättää 
kunnanhallitus.

Tuusulan virher- ja virkistysverkoston kehittäminen-raporttia esittelee 
kaavasuunnittelija Terhi Wermundsen.

Ehdotus
Esittelijä: Heidi Hagman, kehittämispäällikkö

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päättää osaltaan ehdottaa 
kunnanhallitukselle, että

KUNNANHALLITUS päättää 

hyväksyä liitteenä olevan raportin Viher- ja virkistysverkoston kehittäminen.
laittaa nähtäville liitteenä olevan raportin Viher- ja virkistysverkoston 
kehittäminen.

Päätös
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Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päätti osaltaan ehdottaa 
kunnanhallitukselle, että

KUNNANHALLITUS päättää 

hyväksyä liitteenä olevan raportin Viher- ja virkistysverkoston kehittäminen.
laittaa nähtäville liitteenä olevan raportin Viher- ja virkistysverkoston 
kehittäminen.
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 15,25.02.2020
Valtuustoasiain valmistelutoimikunta, § 4,16.03.2020
Kunnanhallitus, § 88,16.03.2020
Valtuusto, § 26,06.04.2020
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, § 15, 21.04.2020

§ 15
Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittäminen, hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämisen lautakunnan lausunto

TUUDno-2020-283

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 25.02.2020, § 15

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiina Simons, Virpi Lehmusvaara, Markus Torvinen, Hannamari Halinen, Terttu 
Turnbull-Smith
tiina.simons@tuusula.fi, virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, 
hannamari.halinen@tuusula.fi, terttu.turnbull-smith@tuusula.fi
kehittämispäällikkö, sivistysjohtaja, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö, 
talouspäällikkö

Liitteet
1 Lapsimäärät
2 Liite Ennakkovaikutusten arviointi_ ruotsinkielinen
3 Ruotsinkylän kyläyhdistys ry. till KASSI 23.2.2020
4 Eriävä mielipide § 15 Alanko
5 Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittäminen talousvaikutukset 
taulukolla

Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittämisen tarpeet 

Varhaiskasvatus 

Varhaiskasvatuksen ruotsinkielinen toiminta, ruotsia äidinkielenään puhuville lapsille, 
on sijoittunut Kievarin päiväkodin yhteen lapsiryhmään Tuusulan Hyrylässä. 
Ruotsinkielinen esiopetus on sijoittunut Klemetskogin koulun yhteyteen, joskin 
aamuisin täydentävää varhaiskasvatusta tarvitsevat lapset tuodaan ensin Kievarin 
päiväkotiin, josta heille on taksikuljetus Klemetskogiin. Iltapäivän osalta täydentävä 
varhaiskasvatus esiopetusikäisille on järjestetty Klemetskogin koululla.  

Varhaiskasvatuksen ruotsinkielistä toimintaa on lähdetty kehittämään ja laajentamaan 
yhteistyössä perusopetuksen kanssa. Tavoitteena on ollut tarjota 
varhaiskasvatuksessa ruotsinkielistä kielirikasteista toimintaa, jonka parissa olleet 
lapset voisivat siirtyä ruotsinkieliseen perusopetukseen. Perusopetuksen laskevan 
oppilasmäärän kasvattamiseksi on käynnistetty varhaiskasvatuksessa kielirikasteinen 
toiminta syksyllä 2019, joka on suunnattu 3-5-vuotiaille suomenkielisille lapsille. 
Syksyllä 2020 toiminta laajenee. Tällä hetkellä Kievarin päiväkodin ryhmissä on 16 
lasta, joista 3 on alle kolmevuotiaita ja 8 on ruotsinkielisessä kielisuihkussa. 
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Varhaiskasvatuksen palveluverkkouudistuksen myötä toiminta Kievarin päiväkodissa 
päättyy ja toiminta tulee siirtymään joko Martta Wendelin päiväkotiin tai Kirkonkylän 
kampukseen. 

Varhaiskasvatuksessa haasteena on ollut ruotsinkielisen henkilökunnan saaminen 
usean vuoden ajan. Toiminnan kehittäminen on lisännyt kiinnostusta työpaikkojamme 
kohtaan. Lukumäärältään suurempi ruotsinkielinen työyhteisö on osoittautunut 
kiinnostavaksi ja toiminnan kehittäminen tarjoaa mahdollisuuden työssä 
kehittymiseen ja toiminnan kehittämiseen.  

Luonteva yhteistyö perusopetuksen kanssa on nykytilanteessa etäisyyden vuoksi 
kuitenkin haastavaa. Perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen yhteistyö samassa 
toimipisteessä tuottaisi suuremman ruotsinkielisen työyhteisön ja lasten osalta 
selkeän jatkumon varhaiskasvatuksesta esiopetukseen ja esiopetuksesta kouluun. 

 

Perusopetus 

Ruotsinkielinen perusopetus on järjestetty Tuusulan Klemetskogin koulussa 
vuosiluokille 1-6. Esiopetuksen järjestämisen paikka on lapsimääristä riippuen 
vaihdellut Klemetskogin koululla tai Kievarin päiväkodissa. Yläkouluikäisten opetuksen 
järjestämisessä Tuusula on tehnyt yhteistyötä Vantaan Helsinge Skolanin kanssa. 

Oppilasmäärä esi- ja perusopetuksessa on kehittämistoimenpiteistä huolimatta ollut 
viime vuosina laskeva. Tammikuussa 2010 oppilaita oli 53 perusopetuksessa ja 12 
esiopetuksessa eli yhteensä 65 oppilasta. Nyt tammikuussa oppilaita oli 
perusopetuksessa 42 ja esiopetuksessa 7 eli yhteensä 49. Oppilasmäärien laskun 
lisäksi haasteena on ollut palkata kelpoisia opettajia vakituisiin virkoihin. Henkilöstön 
hakeutumiseen vaikuttanee yksikön sijainti ja yhteisön koko. Yksikön sijainti on ollut 
myös monien perheiden kannalta haastava, koska ruotsinkieliset perheet sijoittuvat 
eri puolille Tuusulan kuntaa. 

Taulukot kunnan lapsimäärät ja ruotsinkielisten perheiden sijoittuminen kunnassa 
ovat liitteenä.

 

Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittämisen vaihtoehdot 1-4 

Vaihtoehto 1: Kehittäminen nykyisellä palveluverkolla 

Kievarin kielirikasteinen varhaiskasvatus laajenee elokuussa 2020. Tavoitteena on 
kasvattaa ruotsinkielistä varhaiskasvatusta kielirikasteisena toimintana.  

Klemetskogin kouluun on mahdollista ottaa enemmän oppilaita. Koulun 
oppilasmäärää voidaan kasvattaa nykyisestä ja kehittää pedagogiikkaa samoin kuin 
muissakin Tuusulan kouluissa. Tilojen riittävyyden ja opetuksen järjestämisen 
näkökulmasta toimivin vaihtoehto olisi 3 -ryhmäinen koulu, jolloin oppilasmäärä voisi 
olla n. 60-70 perusopetuksen oppilasta. Koulussa on osaava henkilöstö ja vahva 
yhteisöllisyys, mutta henkilöstön vaihtuvuus on kohtalaista. Haasteena ovat pienet 
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lapsi- ja oppilasmäärät sekä varhaiskasvatus ja esi-/perusopetus sijainti eri 
toimipaikoissa. Tämä vaikuttaa mm. esiopetusta täydentävän varhaiskasvatuksen 
järjestämiseen. Koulun sijainti vaikuttaa saavutettavuuteen ja houkuttelevuuteen eikä 
mahdollista yhteistyötä naapurikuntien kanssa oppilasmäärän lisäämiseksi. 

 

Vaihtoehto 2: Ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus siirtyy Kirkonkylän 
kampukselle 2023 

Opetus ja varhaiskasvatus voidaan sijoittaa samaan yksikköön ja saadaan lapselle 
selkeä jatkumo.  Laskevat oppilasmäärät mahdollistavat sen, että 
hankesuunnitelmassa hyväksyttyyn Kirkonkylän kampukseen mahtuvat 
ruotsinkielisen opetuksen oppilaat ja ruotsinkielinen varhaiskasvatus. Kirkonkylän 
kampukselle on hyvät kulkuyhteydet eri puolilta Tuusulaa, niin oppilaille kuin 
henkilöstöllekin. Yksikkö on lähellä isoja asuinalueita mm. Rykmentinpuistoa. 
Yhteistyö naapurikuntien kanssa mahdollistuu ja yhteistyön kautta koulu voi kasvaa 
ns. 1-sarjaiseksi, yli sadan oppilaan yksiköksi. Tiivis ja joustava varhaiskasvatuksen ja 
perusopetuksen työyhteistyö ja toiminnot tukevat toisiaan ja ovat etuna myös 
rekrytoinnissa. 

 

Vaihtoehto 3: Ruotsinkielinen perusopetus siirtyy Rykmentinpuiston 
yhtenäiskouluun 2024 ja varhaiskasvatus järjestetään 
Martta Wendelinin päiväkodissa

Kouluun on hyvät kulkuyhteydet eri puolilta Tuusulaa. Rykmentinpuiston koulu kasvaa 
entistä suuremmaksi, jos ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus siirretään sinne. 
Lähellä isoja asuinalueita mm. Rykmentinpuistoa. Jatkumo varhaiskasvatuksesta 
opetukseen ei toteudu tässä vaihtoehdossa. Yhteistyö naapurikuntien kanssa 
mahdollistuisi koulun Rykmentinpuiston sijainnilla ja yhteistyön kautta koulu voi 
kasvaa ns. 1-sarjaiseksi, yli sadan oppilaan yksiköksi. 

 

Vaihtoehto 4: Ruotsinkielinen perusopetus siirtyy Lahelan yhtenäiskouluun 
vuonna 2026 ja varhaiskasvatus järjestetään Martta Wendelinin päiväkodissa

Nykyistä keskeisempi sijainti, mutta yhteistyö naapurikuntien kanssa ei toteudu. 
Perusopetus säilyy samalla alueella. 

Saavutettavuus koko Tuusulasta vaikeampaa kuin Kirkonkylän ja Rykmentinpuiston 
vaihtoehdoissa. Koulun kehittäminen siirtyy pidemmälle tulevaisuuteen, koska 
valmistuminen vasta 2026. 

Ennakkovaikutusten arviointi

Osana ruotsinkielisen opetuksen kehittämistä on tehty ennakkovaikutusten arviointia. 
Hyväksytyssä kunnan palveluverkkosuunnitelmassa (valtuusto 9.12.2019) on kirjattu, 
että ruotsinkielisen opetuksen osalta arviointi toteutetaan.  Ennakkovaikutusten 
arvioinnin tarkoituksena on arvioida yhdessä; lapset, huoltajat, henkilökunta, 
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  
6.  

kuntalaiset ja muut toimijat, mitä erilaisia vaikutuksia mahdollisilla muutoksilla ja 
tehtävillä päätöksillä olisi. 

Näkökulmina tässä toteutetussa ennakkovaikutusten arvioinnissa on suorat 
henkilövaikutukset eli vaikutukset lapsiin, perheisiin ja henkilöstöön sekä 
talousvaikutukset. Tärkeä osa ennakkovaikutusten arviointia on lapsivaikutusten 
arviointi. Lapsivaikutusten arvioinnilla varmistetaan lasten kuulemista ja lasten 
oikeuksien toteutumista päätöksenteossa.  

Ennakkovaikutusten arviointia varten voidaan mm. järjestetään tilaisuuksia, johon 
kutsutaan mukaan kuntalaisia, joita asia koskee, toteutetaan erilaisia kyselyitä sekä 
kerätään viranhaltijoiden tuottamaa tietoa päätöksenteon tueksi.

Ruotsinkielisen opetuksen kehittämiseksi ennakkovaikutusten arviointia 
toteutettiin yhteistyössä seuraavasti: 

Huoltajille järjestettiin vanhempainilta 12.12.2019, jossa oli neljän eri 
kehittämisvaihtoehdon esittely sekä osallistavaa yhteistä työskentelyä 
Kysely Klemetskogin ja Kievarin ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen huoltajille 
tammikuussa 2020 vanhempainillassa esitetyistä vaihtoehdoista. 
Työskentely Klemetskogin esi- ja perusopetuksen oppilaille tammikuussa 2020 
piirtäen ja kirjoittaen teemasta: Tulevaisuuden koulu. 
Henkilöstökysely Klemetskogin opetushenkilöstölle vaihtoehdoista helmikuu 
2020. 
Pidettiin infokeskustelu kasvatus- ja sivistyslautakunnassa 28.1.2020
 Tuotettiin viranomaistietoa talousvaikutusten arviointia varten 

Ennakkovaikutusten arviointi on liitteenä.
 

Yhteenveto ennakkovaikutusten arvioinnista ja johtopäätökset 

Ennakkovaikutusten arvioinnin eri osa-aluissa on laajasti tarkasteltu ruotsinkielisen 
varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittämistä ja mahdollista sijoittumista neljällä eri 
vaihtoehdolla. Vahvimpina vaihtoehtoina on toiminnan jatkaminen nykyisellä 
palveluverkolla tai ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen siirtäminen 
Kirkonkylän kampukselle. Ennakkovaikutusten arvioinnin lisäksi kehittämisestä on 
tiedotettu sekä Kievarin varhaiskasvatusyksikön ja Klemetskogin koulun henkilöstöä 
ennen prosessin alkua.

Huoltajille tärkeinä näyttäytyi ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen 
kehittäminen (75% erittäin tärkeää), yhteisön vahvistaminen (34.5% erittäin tärkeää) ja 
oppilaiden määrän lisääminen (37.9% erittäin tärkeää). Kyläkoulu nykyisellä 
sijainnillaan saa myös vahvaa kannatusta (34.5 % erittäin tärkeää), mutta 
sen nykysijainnin ja kehittämisen rajalliset mahdollisuudet nostettiin esille ja 
varhaiskasvatuksen sekä perusopetuksen sijainti samassa paikassa erittäin tärkeänä 
(34.5%). Kirkonkylän kampus nähtiin hyvänä vaihtoehtona tulevaisuuden tarpeita 
vastaamaan. Uuden kampuksen suunnittelussa tulee ruotsinkielisen yhteisön tarpeet 
huomioida, kampuksen suunnittelussa tulee huolehtia “kielihygieniasta” ja vanhempia 
sekä ruotsinkielisiä taustayhteisöjä aktiivisesti osallistaa. 
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Lasten ja nuorten toiveissa näkyy halu päästä vaikuttamaan enemmän sekä 
opetukseen että toimintaympäristöön riippumatta siitä missä opetus järjestetään. Osa 
oppilaista otti kantaa nykyisen tilanteen säilymisen ja pysyvyyden puolesta, osa visioi 
uutta oppimisympäristöä. 

Henkilökunnasta puolet toivoo pysyvyyttä ja puolet haluavat muutosta - 
henkilökunnan osallistaminen muutosprosessiin ja uuden koulun 
kehittämiseen on tärkeää.  

Talousvaikutusten näkökulmasta ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen 
siirtäminen Kirkonkylän kampukselle tuottaa kustannussäästöjä karkeasti arvioiden n. 
215 000 euroa vuodessa tuntikehyksen, ruokapalveluiden ja kiinteistön vuokrien 
osalta. 

Kun mietitään yksikön sijaintia Tuusulan alueella, ei tällä hetkellä kaikille “parasta” 
paikkaa ole, koska oppilaat tulevat eri puolilta Tuusulaa. Päätöksen tekemisessä 
täytyykin tämän vuoksi keskittyä mikä on paras sijaintipaikka tulevaisuutta ajatellen. 

Varhaiskasvatuksessa haasteena on ollut ruotsinkielisen henkilökunnan saaminen 
usean vuoden ajan. Toiminnan kehittäminen on lisännyt kiinnostusta työpaikkojamme 
kohtaan. Lukumäärältään suurempi ruotsinkielinen työyhteisö on osoittautunut 
kiinnostavaksi ja toiminnan kehittäminen tarjoaa mahdollisuuden työssä 
kehittymiseen ja toiminnan kehittämiseen. Luonteva yhteistyö perusopetuksen kanssa 
on nykytilanteessa etäisyyden vuoksi kuitenkin haastavaa. Perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen yhteistyö samassa toimipisteessä tuottaisi suuremman 
ruotsinkielisen työyhteisön, joka ei olisi niin haavoittuva mahdollisten sijaistilanteiden 
kohdalla ja takaisi lasten osalta selkeän jatkumon varhaiskasvatuksesta esiopetukseen 
ja esiopetuksesta kouluun. 

Oppilasmäärä esi- ja perusopetuksessa on kehittämistoimenpiteistä huolimatta ollut 
viime vuosina laskeva. Oppilasmäärien laskun lisäksi haasteena on ollut palkata 
kelpoisia opettajia vakituisiin virkoihin. Henkilöstön hakeutumiseen vaikuttanee 
yksikön sijainti ja yhteisön koko.  

Siirrolla Kirkonkylään tai Rykmentinpuistoon voidaan saada alueen houkuttelevin ja 
uudenaikaisin ruotsinkielinen koulu. Koulun yhteisön jäsenet voivat asua 3 kunnan 
alueella ja saada silti palvelun kohtalaisen koulumatkan päästä. Keskeisempi sijainti 
mahdollistaa oppilaiden ohjautumisen myös lähikunnista, joiden kanssa on käyty 
alustavia neuvotteluja.   

Vain siirrolla Kirkonkylään tai Rykmentinpuistoon voidaan saada nopeaa kasvua 
ruotsinkieliseen opetukseen. Kirkonkylä varmistaa myös yhtenäisen polun 
varhaiskasvatuksesta perusopetukseen ja alakoulun loppuun. 

Siirto Kirkonkylään on aikaisin mahdollinen ajankohta ruotsinkielisen opetuksen 
kasvulle. Kirkonkylän kampuksen osalta toteutussuunnittelu on käynnissä ja 
valmistumassa elokuussa 2020. Jos ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus halutaan 
siirtää samalle kampukselle, tulee päätökset tehdä kevään 2020 aikana, jotta ehditään 
hyvin valmistella toimiva suomenkielisen ja ruotsinkielisen toiminnan yhteistyö 
riittävän laajalla osallisuudella. Mikäli ruotsinkielistä opetusta ei siirretä osaksi 
Kirkonkylän kampusta, on kampuksen toteutussuunnittelussa tarkasteltava 
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oppilasmäärien riittävyyttä jo hyväksyttyyn hankkeen laajuuteen ja selvittää muiden 
yksiköiden mahdollinen yhdistäminen tai oppilaaksioton muutokset.  

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle, että

Tuusulan ruotsinkielistä opetusta ja varhaiskasvatusta kehitetään siten, että 
molemmat toiminnot sijoittuvat valmistuvaan Kirkonkylän kampukseen. 
Kirkonkylän kampuksen arvioitu valmistumisaika on syksy 2023
Tuusulan kunta käynnistää neuvottelut kuntayhteistyön 
lisäämiseksi ja valmistelee huolellisesti kampuksen toteutussuunnittelun siten, 
että suomenkielinen ja ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus toteutuvat 
parhaalla mahdollisella tavalla
kunnan palveluverkkosuunnitelmassa tarkastellaan 
Klemetskogin koulukiinteistön jatko, jota sivistyksen toimialue ei ruotsinkielisen 
opetuksen siirtymisen jälkeen enää tarvitse. 

- - - 

Puheenjohtajan avattua keskustelun, jäsen Alanko esitti asian palauttamista uudelleen 
valmisteluun perustelunaan puutteellinen vaikutusten ennakkoarviointi. Jäsen Avellan 
kannatti esitystä. 

Koska oli tehty kannatettu esitys asian palauttamisesta uudelleen valmisteluun, 
puheenjohtaja esitti toimitettavaksi nimenhuutoäänestyksen. Äänestysjärjestykseksi 
hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka mukaan ne, jotka kannattavat asian 
käsittelyä tässä kokouksessa, äänestävät ”jaa” ja jos ”ei” voittaa, jäsen Alangon esitys 
on tullut lautakunnan päätökseksi.

Suoritetussa äänestyksessä asian käsittelyä tässä kokouksessa kannattivat jäsenet 
Udd, Nätkynmäki, Väänänen, Laitila, Hellgren, Airikka, Tuhkunen, Raevuori, 
Salonen ja jäsen Alangon esitystä kannattivat jäsenet Avellan ja Alanko.

Puheenjohtaja totesi äänestyksen päättyneen äänin 9-2, että asia käsitellään tässä 
kokouksessa.

Keskustelun jatkuessa, jäsen Alanko esitti asian ratkaisemista vaihtoehdon 1 
mukaisesti. Jäsen Avellan kannatti esitystä.

Koska oli tehty kannatettu muutosesitys, puheenjohtaja esitti toimitettavaksi 
nimenhuutoäänestyksen. Äänestysjärjestykseksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, 
jonka mukaan esittelijän ehdotusta äänestävät ”jaa” ja jos ”ei” voittaa, jäsen 
Alangon esitys on tullut lautakunnan päätökseksi.

Suoritetussa äänestyksessä esittelijän ehdotusta kannattivat jäsenet Nätkynmäki, 
Väänänen, Laitila, Hellgren, Airikka, Raevuori, Salonen ja jäsen Alangon esitystä 
kannattivat jäsenet Alanko ja Avellan. Jäsen Tuhkunen äänesti tyhjää.

Puheenjohtaja totesi lautakunnan päättäneen äänin 7-2, 1 tyhjä ääni, esittelijän 
ehdotuksen mukaisesti.
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Päätös
Kasvatus- ja sivistyslautakunta päätti äänin 7-2, 1 tyhjä ääni, ehdottaa 
kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

Tuusulan ruotsinkielistä opetusta ja varhaiskasvatusta kehitetään siten, että 
molemmat toiminnot sijoittuvat valmistuvaan Kirkonkylän kampukseen. 
Kirkonkylän kampuksen arvioitu valmistumisaika on syksy 2023
Tuusulan kunta käynnistää neuvottelut kuntayhteistyön 
lisäämiseksi ja valmistelee huolellisesti kampuksen toteutussuunnittelun siten, 
että suomenkielinen ja ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus toteutuvat 
parhaalla mahdollisella tavalla
kunnan palveluverkkosuunnitelmassa tarkastellaan 
Klemetskogin koulukiinteistön jatko, jota sivistyksen toimialue ei ruotsinkielisen 
opetuksen siirtymisen jälkeen enää tarvitse. 
 

Lisäksi lautakunta päätti, että valmistelun edetessä tarkennetaan ennakkovaikutusten 
arviointia Ruotsinkylän ruotsinkieliselle ja kyläyhteisölle.

Samalla lautakunta muistuttaa valtuustokauden tavoitteesta 22 kylien 
elinvoimaisuuden edistämisestä ja maaseutumaisesta ympäristöstä ja edellyttää 
Tuusulan kunnalta konkreettisia toimia tämän tavoitteen saavuttamiseksi, myös 
koulukiinteistön tulevassa käytössä.

Jäsen Alanko jätti asiasta eriävän mielipiteen. Eriävä mielipide liitetään pöytäkirjaan.

Heli Udd ja Mäntsälän kunnan edustaja Martti Nykänen poistuivat kokouksesta tämän 
asian käsittelyn aikana klo 19.42.

Valtuustoasiain valmistelutoimikunta, 16.03.2020, § 4

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiina Simons, Virpi Lehmusvaara, Markus Torvinen, Hannamari Halinen, Terttu 
Turnbull-Smith
tiina.simons@tuusula.fi, virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, 
hannamari.halinen@tuusula.fi, terttu.turnbull-smith@tuusula.fi
kehittämispäällikkö, sivistysjohtaja, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö, 
talouspäällikkö

Kunnanhallitus 16.3.2020

Valmisteluvaiheessa on tehty useammasta eri näkökulmasta ennakkovaikutusten 
arviointia Ruotsinkylän ruotsinkieliselle ja kyläyhteisölle. Ehdotuksen mukaan 
ruotsinkielistä opetusta ja varhaiskasvatusta kehitetään siten, että molemmat 
toiminnot sijoittuvat, arviolta vuonna 2023 valmistuvaan, Kirkonkylän kampukseen. 
Toimeenpanon yhteydessä, eli suunniteltaessa yksityiskohtaisemmin Kirkonkylän 
kampuksen toimintoja ja toimintatapoja, on erityisen tärkeää varmistaa laajemminkin 
ruotsinkielisen yhteisön tarpeiden toteutuminen.  
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Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen sijoittuessa Kirkonkylän 
kampukseen, vapautuu Klementskogin koulu opetuskäytöstä. Suunniteltaessa 
Klementskogin koulun jatkokäyttöä on tärkeää samalla arvioida ja varmistaa alueen ja 
kyläyhteisön tarpeiden toteutuminen. 

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää 

 

Tuusulan ruotsinkielistä opetusta ja varhaiskasvatusta kehitetään siten, että 
molemmat toiminnot sijoittuvat valmistuvaan Kirkonkylän kampukseen. 
Kirkonkylän kampuksen arvioitu valmistumisaika on syksy 2023
Tuusulan kunta käynnistää neuvottelut kuntayhteistyön 
lisäämiseksi ja valmistelee huolellisesti kampuksen toteutussuunnittelun siten, 
että suomenkielinen ja ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus toteutuvat 
parhaalla mahdollisella tavalla
kunnan palveluverkkosuunnitelmassa tarkastellaan 
Klemetskogin koulukiinteistön jatko, jota sivistyksen toimialue ei ruotsinkielisen 
opetuksen siirtymisen jälkeen enää tarvitse
toimeenpanon yhteydessä varmistetaan ruotsinkielisen yhteisön tarpeiden 
toteutuminen sekä tulevan koulukampuksen että Ruotsinkylän yhteisön 
näkökulmista. 

 

Kunnanhallitus käsittelee asiaa edellä esitetyn ehdotuksen mukaisesti.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Valtuustoasiain valmistelutoimikunta päättää

merkitä asian tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Virpi Lehmusvaara oli asiantuntijana kokouksessa.

Kunnanhallitus, 16.03.2020, § 88

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Tiina Simons, Markus Torvinen, Hannamari Halinen, Terttu 
Turnbull-Smith
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, tiina.simons@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, 
hannamari.halinen@tuusula.fi, terttu.turnbull-smith@tuusula.fi
sivistysjohtaja, kehittämispäällikkö, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö, 
talouspäällikkö

Liitteet
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1 Lapsimäärät, khall 16.3.2020
2 Ennakkovaikutusten arviointi, ruotsinkielinen, khall 16.3.2020
3 Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittäminen talousvaikutukset 
taulukolla, khall 16.3.2020
4 Eriävä mielipide, Alanko Matti, kassi 25.2.2020, khall 16.3.2020

Valmisteluvaiheessa on tehty useammasta eri näkökulmasta ennakkovaikutusten 
arviointia. Ehdotuksen mukaan ruotsinkielistä opetusta ja 
varhaiskasvatusta kehitetään siten, että molemmat toiminnot sijoittuvat, arviolta 
vuonna 2023 valmistuvaan, Kirkonkylän kampukseen. Toimeenpanon yhteydessä, eli 
suunniteltaessa yksityiskohtaisemmin Kirkonkylän kampuksen toimintoja ja 
toimintatapoja, on erityisen tärkeää varmistaa laajemminkin ruotsinkielisen yhteisön 
tarpeiden toteutuminen.  

Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen sijoittuessa Kirkonkylän 
kampukseen, vapautuu Klementskogin koulu opetuskäytöstä. Suunniteltaessa 
Klementskogin koulun jatkokäyttöä on tärkeää samalla arvioida ja varmistaa alueen ja 
kyläyhteisön tarpeiden toteutuminen. 

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää 

Tuusulan ruotsinkielistä opetusta ja varhaiskasvatusta kehitetään siten, että 
molemmat toiminnot sijoittuvat valmistuvaan Kirkonkylän kampukseen. 
Kirkonkylän kampuksen arvioitu valmistumisaika on syksy 2023
Tuusulan kunta käynnistää neuvottelut kuntayhteistyön 
lisäämiseksi ja valmistelee huolellisesti kampuksen toteutussuunnittelun siten, 
että suomenkielinen ja ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus toteutuvat 
parhaalla mahdollisella tavalla
kunnan palveluverkkosuunnitelmassa tarkastellaan 
Klemetskogin koulukiinteistön jatko, jota sivistyksen toimialue ei ruotsinkielisen 
opetuksen siirtymisen jälkeen enää tarvitse
toimeenpanon yhteydessä varmistetaan ruotsinkielisen yhteisön tarpeiden 
toteutuminen sekä tulevan koulukampuksen että Ruotsinkylän yhteisön 
näkökulmista. 

 

---

Avattuaan asiassa keskustelun puheenjohtaja poisti selostusosassa olevasta lauseesta 
"Valmisteluvaiheessa on tehty useammasta eri näkökulmasta ennakkovaikutusten 
arviointia Ruotsinkylän ruotsinkieliselle ja kyläyhteisölle" sanat "Ruotsinkylän 
ruotsinkieliselle ja kyläyhteisölle".

Tuija Reinikainen Pekka Heikkisen kannattamana esitti, että asia palautetaan 
uudelleen valmisteluun. 
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Koska oli tehty kannatettu palautusesitys, oli asia ratkaistava äänestämällä. 
Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka kannattavat 
asian käsittelyä tässä kokouksessa äänestävät jaa, ja ne, jotka kannattavat asian 
palauttamista uudelleen valmisteluun, äänestävät ei. Suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 9 jaa-ääntä (Huuhtanen, Lappalainen, Mäensivu, Mäki-Kuhna, Riola, Salmi, 
Peltonen, Salonen ja Lindberg) ja 4 ei-ääntä (Heikkilä, Heikkinen, Mattila ja 
Reinikainen). Puheenjohtaja totesi, että asia käsitellään tässä kokouksessa.  

Päätös
Kunnanhallitus päätti ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää 

Tuusulan ruotsinkielistä opetusta ja varhaiskasvatusta kehitetään siten, että 
molemmat toiminnot sijoittuvat valmistuvaan Kirkonkylän kampukseen. 
Kirkonkylän kampuksen arvioitu valmistumisaika on syksy 2023
Tuusulan kunta käynnistää neuvottelut kuntayhteistyön 
lisäämiseksi ja valmistelee huolellisesti kampuksen toteutussuunnittelun siten, 
että suomenkielinen ja ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus toteutuvat 
parhaalla mahdollisella tavalla
kunnan palveluverkkosuunnitelmassa tarkastellaan 
Klemetskogin koulukiinteistön jatko, jota sivistyksen toimialue ei ruotsinkielisen 
opetuksen siirtymisen jälkeen enää tarvitse
toimeenpanon yhteydessä varmistetaan ruotsinkielisen yhteisön tarpeiden 
toteutuminen sekä tulevan koulukampuksen että Ruotsinkylän yhteisön 
näkökulmista. 

 

Tuija Reinikainen ilmoitti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen: 

"Esitin pykälän palauttamista uudelleen valmisteluun. Perusteluissa kerrottiin, että 
ennakkovaikutusten arviointi on tehty Ruotsinkylän ruotsinkielisille kyläyhteisölle. 
Näin ei kuitenkaan ole tehty. Kyläkoulut ovat merkittävä voimavara yhteisöille ja siksi 
on tärkeää, että niitä kuullaan, kun muutoksia aletaan suunnittelemaan. Ruotsinkylän 
kyläyhdistys on pyytänyt asiasta lausunnon hyte-lautakunnalta. Lautakunnan lausunto 
kuitenkin puuttuu. Perusteluissa puhutaan myös yhteistyöstä naapurikuntien, 
Keravan ja Järvenpään kanssa. Kun kyseessä on Tuusulalle samalla merkittävästä 
investoinnista, olisi ollut tärkeää, että niiden kasvatus- ja sivistystoimen lausunnot 
olisivat olleet mukana."

Pekka Heikkinen  ilmoitti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen: 

"Mielestäni ruotsinkielisen opetuksen siirtämistä esitetyllä tavalla ei pitäisi tehdä tässä 
vaiheessa seuraavin perustein:

ruotsinkielinen opetus on vuoden 2018 palveluverkkosuunnitelmassa ja 
suunnitelman 2019 tehdyssä tarkistuksessa todettu voitavan hyvin hoitaa 
nykyisissä tiloissa.
ruotsinkielisten opetus- ja varhaiskasvatuksen palvelujen tarve on 
kehittämistoimenpiteistä huolimatta vähentynyt selvästi kuluneiden kymmenen 
vuoden aikana



Tuusulan kunta Pöytäkirja 3/2020 18 ( )30
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen 
lautakunta

21.04.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

myös suomenkielisten lapsien syntyvyys on asteittain puolittunut vuoden 2010 
jälkeen
esittelyn mukaan ruotsinkielisen opetuksen siirron investointivaikutus on noin 
10 milj.euroa
tietoa naapurikunnista mahdollisesti tulevien oppilaiden määristä ei ole, sitä 
aletaan vasta selvittää
esittelystä ei käy ilmi, kuinka paljon tilaa opetuksen järjestämiseen tarvitaan, ei 
myöskään investointikustannusten määrää."

Virpi Lehmusvaara ja Tiina Simons olivat asiantuntijoina kokouksessa.

Valtuusto, 06.04.2020, § 26

Liitteet
1 Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittäminen talousvaikutukset 
taulukolla, khall 16.3.2020, valt 6.4.2020
2 Ennakkovaikutusten arviointi, ruotsinkielinen, khall 16.3.2020, valt 6.4.2020
3 Lapsimäärät, khall 16.3.2020, valt 6.4.2020

Ehdotus

Valtuusto päättää 

Tuusulan ruotsinkielistä opetusta ja varhaiskasvatusta kehitetään siten, että 
molemmat toiminnot sijoittuvat valmistuvaan Kirkonkylän kampukseen. 
Kirkonkylän kampuksen arvioitu valmistumisaika on syksy 2023
Tuusulan kunta käynnistää neuvottelut kuntayhteistyön 
lisäämiseksi ja valmistelee huolellisesti kampuksen toteutussuunnittelun siten, 
että suomenkielinen ja ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus toteutuvat 
parhaalla mahdollisella tavalla
kunnan palveluverkkosuunnitelmassa tarkastellaan 
Klemetskogin koulukiinteistön jatko, jota sivistyksen toimialue ei ruotsinkielisen 
opetuksen siirtymisen jälkeen enää tarvitse
toimeenpanon yhteydessä varmistetaan ruotsinkielisen yhteisön tarpeiden 
toteutuminen sekä tulevan koulukampuksen että Ruotsinkylän yhteisön 
näkökulmista. 

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Pekka Heikkinen teki Eeva-Liisa Niemisen, 
Monica Avellanin, Taina Ketvelin, Aarno Järvisen, Margita Winqvistin ja  Matti 
Alangon kannattamana seuraavan palautusesityksen:

 "Tuusulan kunnan talous on erittäin rasittuneessa tilassa. Viime vuoden tilinpäätös on 
noin 20 milj. euroa alijäämäinen ja arvioni mukaan tämän vuoden talousarvion 
alijäämä tulee kasvamaan 25-30 milj. euroon. Tässä tilanteessa 
palveluverkkosuunnitelmaa ja hankkeiden kokoa sekä ajoitusta on tarkistettava 
merkittävästi. Nyt suunniteltavia koulu- ja varhaiskasvatushankkeita ei ole syytä 
mitoittaa yli näkyvissä olevan tarpeen. Toimitilat on suunniteltava niin, että niitä 
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voidaan sujuvasti laajentaa siinä vaiheessa kun lisätilaa tarvitaan. Ruotsinkielisen 
opetuksen siirtämistä esitetyllä tavalla ei pitäisi tehdä tässä vaiheessa seuraavin 
perustein:

ruotsinkielinen opetus on vuoden 2018 palveluverkkosuunnitelmassa ja 
suunnitelman 2019 tehdyssä ko. suunnitelman tarkistuksessa todettu voitavan 
hyvin hoitaa nykyisissä tiloissa.
ruotsinkielisten opetus- ja varhaiskasvatuksen palvelujen tarve on vähentynyt 
selvästi kuluneiden kymmenen vuoden aikana - eri lähteistä saamieni selvitysten 
mukaan suunniteltu usi koulu mitoitettaisiin noin sadalle oppilaalle, kun 
nykyinen oppilasmäärä on alle viisikymmentä - myös suomenkielisten lapsien 
määrä on asteittain puolittunut vuoden 2010 jälkeen, mikä näkyy tämän asian 
esittelyaineistossa - kunnanhallituksessa asiaa kysyttyäni selvisi, että 
ruotsinkielisen opetuksen siirron investointivaikutus on noin 10 milj.euroa, 
investoinnin suuruus ei selviä esittelyaineistosta - Jos opetus siirtyy, 
ruotsinkielisen opetuksen ja varhaiskasvatuksen toimitilakustannukset tulevat 
nousemaan 3-4-kertaisiksi - uusien tilojen huoneistokustannuksia ei saa selville 
esittelyaineistosta
tietoa naapurikunnista mahdollisesti tulevien oppilaiden määristä ei ole, sitä 
aletaan vasta selvittää. hyvään valmisteluun kuuluu, että ne selvitetään ennen 
päätöksentekoa. Kun asiaa kysytään naapurikunnilta, pitäisi samalla sitouttaa ne 
osallistumaan myös koulun investointikustannuksiin.

Esitän asian palauttamista uuteen valmisteluun "

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu palautusesitys, on asia 
ratkaistava äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka 
kannattavat asian käsittelyä tässä kokouksessa, äänestävät "jaa" ja ne, jotka 
kannattavat Heikkisen tekemää palautusesitystä, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat Pasi Huuhtanen, Jorma Sulander, Tommi Partanen, Päivö 
Kuusisto, Anna Yltävä, Ilona Toivanen, Aila Koivunen, Jouko Riola, Arto 
Nätkynmäki, Jere Pulska, Jerry Airikka, Sanna Tuhkunen, Seppo Noro, Jussi 
Salonen, Kari Kinnunen, Laura Åvall, Kim Kiuru, Johanna Sipiläinen, Lilli Salmi, 
Emmi Sirniö, Elisa Laitila, Mika Mäki-Kuhna, Ruut Sjöblom, Henri Koskela, Sanna 
Kervinen, Ilmari Sjöblom, Janne Mellin, Karita Mäensivu, Arto Lindberg, Jani 
Peltonen, Petra Kela, Sami Tamminen, Ulla Palomäki, Ulla Rosenqvist, Veikko 
Seuna
ei-äänen antoivat Matti Alanko, Aarno Järvinen, Kirsi Viitanen, Margita Winqvist, 
Satu Heikkilä, Jari Anttalainen, Liisa Palvas, Markus Meckelborg, Taina Ketvel, 
Antti Kaikkonen, Pekka Heikkinen, Ari Nyman, Eeva-Liisa Nieminen, Lea Ahonen, 
Monica Avellan, Leena Joensuu.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 35 jaa-ääntä ja 16 ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi 
valtuuston päättäneen käsitellä asian tässä kokouksessa.

Keskustelun jatkuessa Matti Alanko esitti Pekka Heikkisen kannattamana, että 
ruotsinkielisen opetuksen kehittäminen tapahtuu Klemetskogin koulun yhteydessä.
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Jussi Salonen esitti  Eeva-Liisa Niemisen, Anna Yltävän, Sanna Tuhkusen ja Aarno 
Järvisen kannattamana seuraavaa:
"Valtuusto päättäessään ruotsinkielisen opetuksen siirtämisestä Kirkonkylän uuteen 
kouluun edellyttää ennen lopullista rakentamispäätöstä tarkemmat taloudelliset 
laskelmat ruotsinkielisen opetuksen järjestämisestä niin toiminta- kuin 
kiinteistökustannusten osalta."

Sanna Kervinen esitti Sanna Tuhkusen ja Aarno Järvisen kannattamana päätökseen 
lisättäväksi, että jatkotyössä tulee ottaa huomioon HYTE-lautakunnan hankkeesta 
antama lausunto.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatetut muutosesitykset, on asia 
ratkaistava äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka 
kannattavat pohjaehdotusta, äänestävät "jaa" ja ne, jotka kannattavat Alangon 
tekemää muutosesitystä, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat Tommi Partanen, Ilona Toivanen, Päivö Kuusisto, Jussi 
Salonen, Pasi Huuhtanen, Jari Anttalainen, Laura Åvall, Johanna Sipiläinen, Seppo 
Noro, Anna Yltävä, Sanna Kervinen, Sanna Tuhkunen, Jere Pulska, Jouko Riola, 
Aila Koivunen, Lilli Salmi, Jerry Airikka, Mika Mäki-Kuhna, Ilmari Sjöblom, Janne 
Mellin, Jorma Sulander, Markus Meckelborg, Elisa Laitila, Kim Kiuru, Arto 
Nätkynmäki, Henri Koskela, Ruut Sjöblom, Emmi Sirniö, Kari Kinnunen, Karita 
Mäensivu, Taina Ketvel, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Lea Ahonen, Petra Kela, 
Sami Tamminen, Ulla Palomäki, Ulla Rosenqvist, Veikko Seuna
ei-äänen antoivat Matti Alanko, Pekka Heikkinen, Margita Winqvist, Antti 
Kaikkonen, Satu Heikkilä, Ari Nyman, Eeva-Liisa Nieminen, Monica Avellan, Leena 
Joensuu
tyhjän äänen antoivat Aarno Järvinen, Liisa Palvas, Kirsi Viitanen.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 39 jaa-ääntä, 9 ei-ääntä ja 3 tyhjää ääntä. 
Puheenjohtaja totesi pohjaehdotuksen tulleen päätökseksi tässä äänestyksessä.

Tämän jälkeen valtuusto hyväksyi yksimielisesti Jussi Salosen ja Sanna Kervisen 
esittämät lisäykset pohjaehdotukseen. 

Päätös
Valtuusto päätti

Tuusulan ruotsinkielistä opetusta ja varhaiskasvatusta kehitetään siten, että 
molemmat toiminnot sijoittuvat valmistuvaan Kirkonkylän kampukseen. 
Kirkonkylän kampuksen arvioitu valmistumisaika on syksy 2023
Tuusulan kunta käynnistää neuvottelut kuntayhteistyön 
lisäämiseksi ja valmistelee huolellisesti kampuksen toteutussuunnittelun siten, 
että suomenkielinen ja ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus toteutuvat 
parhaalla mahdollisella tavalla
kunnan palveluverkkosuunnitelmassa tarkastellaan 
Klemetskogin koulukiinteistön jatko, jota sivistyksen toimialue ei ruotsinkielisen 
opetuksen siirtymisen jälkeen enää tarvitse
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toimeenpanon yhteydessä varmistetaan ruotsinkielisen yhteisön tarpeiden 
toteutuminen sekä tulevan koulukampuksen että Ruotsinkylän yhteisön 
näkökulmista
edellyttää ennen lopullista rakentamispäätöstä tarkemmat taloudelliset 
laskelmat ruotsinkielisen opetuksen järjestämisestä niin toiminta- kuin 
kiinteistökustannusten osalta
että jatkotyössä tulee ottaa huomioon HYTE-lautakunnan hankkeesta antama 
lausunto.

 

Pekka Heikkinen, Matti Alanko ja Eeva-Liisa Nieminen ilmoittivat päätöksestä eriävän 
mielipiteen.

Matti Alangon eriävä mielipide:
"Valtuuston päätöksenteko tapahtui puutteellisilla tiedoilla. Ennakkovaikutusten 
arviointi pitää näin merkittävässä päätöksessä olla laaja, käsittäen taloudelliset seikat 
koko kuntatalouden kannalta käsittäen mm. tilakeskuksen ja sivistystoimen. 
Valtuuston kokouksessa tietoon oli saatettu vain osa vanhempien mielipiteistä. 
Ruotsinkylän kyläyhteisön kannalta asiaa ei oltu edes selvitetty. Pormestariohjelmassa 
on mainittu, ettei kyläkouluja lakkauteta, ellei niissä ole sisäilmaongelmia. 
Klemesskogin koulu on hiljattain remontoitu, eikä siellä ole sisäilmaongelmia. Asian 
valmistelussa on pyritty osoittamaan vain yksi vaihtoehto mahdolliseksi mm. 
kirjoittamalla esittelytekstiin henkilöstön kyselyn tulokset siten, että puolet 
henkilöstöstä kannattaa koulun säilyttämistä nykyisellä paikallaan ja puolet haluaisi 
siirtää opetuksen muualle. Kuitenkin kyselyn vastauksien perusteella 86% 
henkilöstöstä haluaisi opetuksen säilyvän Klemesskogin koululla. Pykälä olisi pitänyt 
palauttaa uudelleen valmisteluun, kuten kokouksessa ehdotettiin. Nyt hätiköiden 
tehty päätös voi johtaa valituksiin ja sinänsä hyvä asia, ruotsinkielisen 
varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittäminen ei etene Tuusulassa. HYTE 
lautakunnan mielipidettä ei edes ollut Valtuuston kokoukseen mennessä, vaikka 
oikean menettelytavn mukaan se olisi pitänyt olla. Näin merkittäviä päätöksiä ei voi 
tehdä näin huteralla valmistelulla."

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, 21.04.2020, § 15

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Tuusulassa on lähdetty kehittämään ruotsinkielistä varhaiskasvatusta ja opetusta. 
Valmistelua on tehty sivistyksen toimialueella ja sitä on viety eteenpäin vaikutusten 
ennakkoarviointia hyödyntäen. Kuntien päätösten ennakkoarviointimenettely, eli EVA –
menettely, on lakisääteinen velvoite arvioida ennalta tietyn valmisteltavan päätöksen 
vaikutuksia ihmisten terveyteen ja hyvinvointiin. EVA lisää toiminnan suunnittelun ja 
päätöksenteon avoimuutta kunnissa.  
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Vaikutusten ennakkoarviointi on tapa arvioida etukäteen, miten valmistelussa oleva 
päätös vaikuttaisi erilaisten ihmisryhmien elämään.  Vaikutusten ennakkoarvioinnissa 
yhdistetään eri näkökulmia samaan arviointityöhön. Käsiteltävä asia vaikuttaa siihen, 
mitä näkökulmia on syytä ottaa huomioon. Ennakkoarvioinnin tavoitteena on jäsentää 
ja selventää valmistelu- ja päätöksentekotilannetta. Se tukee moniarvoista ja 
läpinäkyvää päätöksentekokulttuuria kunnissa. 

Vaikutusten ennakkoarviointi osana kuntien ja Tuusulan kunnan 
päätöksentekoa 

Kuntaliitto on antanut suosituksensa ennakkovaikutusten arvioinnin käyttöönotosta 
kunnille jo vuonna 2011. Kunnallishallinnossa tehtävät päätökset ovat usein mittavia 
ja laajoja, ja ne vaikuttavat syvästi paitsi kuntalaisiin myös kunnan talouteen. 
Kuntaliiton suosituksen tarkoituksena onkin vahvistaa päätösvaihtoehtojen 
vaikutusten arviointia kokonaisvaltaisesti ja samanaikaisesti pitkällä aikajänteellä.   

Kesäkuussa 2018 Etelä-Suomen aluehallintovirasto lähestyi kuntia ohjauskirjeellä 
kuntien lakisääteistä hyvinvoinnin ja terveyden edistämistä ja etenkin päätösten 
ennakkoarviointimenettelyä eli EVA-menettelyä koskien. Kirjeen viestinä oli, että 
kuntien päätösten ennakkoarviointimenettelyssä on parannettavaa. 

Kunnan oman EVA-mallin luominen ja mallin käyttöönotto on ollut kunnan tavoitteena 
jo useamman vuoden. Mallin varsinainen valmistelu käynnistyi vuonna 2019 ja sitä 
käsiteltiin kunnanhallituksen seminaareissa 2/2019 ja 2/2020. Kuntatasoisen EVA-
mallin valmistelua on tehty poikkihallinnollisesti ja toimialueiden johtoryhmiä 
osallistaen. Mallin hyväksyminen on lykkääntynyt mm. Koronaepidemiasta johtuvista 
syistä ja sen hyväksyminen ajoittuu touko-kesäkuulle 2020.  

Vaikutusten ennakkoarviointi ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen 
kehittämisestä Tuusulassa 

Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittämistä on valmisteltu 
sivistyksen toimialueella ja sitä on viety eteenpäin vaikutusten ennakkoarviointia 
hyödyntäen. Sivistyksen toimialue on valmistelussa hyödyntänyt Kuntaliiton 
suosituksen pohjalta laadittua sivistyksen toimialueen omaa EVA-mallia. Kuntaliiton 
suositus on toiminut työn pohjana, sillä kunnan omaa EVA-mallia ei ole vielä 
käyttöönotettu. 

Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittämisen ennakkoarvioinnin 
toteutus: 

Klemetskogin koulun ja Kievarin ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen huoltajille 
järjestettiin vanhempainilta 12.12.2019, jossa oli neljän eri 
kehittämisvaihtoehdon esittely sekä osallistavaa yhteistä työskentelyä eri 
vaihtoehtojen arvioimiseksi. 
Kysely Klemetskogin koulun ja Kievarin ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen 
huoltajille tammikuussa 2020 vanhempainillassa esitetyistä vaihtoehdoista.  
Työskentely Klemetskogin esi- ja perusopetuksen oppilaille tammikuussa 2020 
piirtäen ja kirjoittaen teemasta: Tulevaisuuden koulu.  
Henkilöstökysely Klemetskogin opetushenkilöstölle vaihtoehdoista helmikuu 
2020.  
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Pidettiin infokeskustelu kasvatus- ja sivistyslautakunnassa 28.1.2020. 
Tuotettiin viranomaistietoa talousvaikutusten arviointia varten. 

 

Asiaa käsiteltiin kasvatus- ja sivistyslautakunnassa 25.2. ja lautakunta päätti, että  

Tuusulan ruotsinkielistä opetusta ja varhaiskasvatusta kehitetään siten, että 
molemmat toiminnot sijoittuvat valmistuvaan Kirkonkylän kampukseen. 
Kirkonkylän kampuksen arvioitu valmistumisaika on syksy 2023 
Tuusulan kunta käynnistää neuvottelut kuntayhteistyön lisäämiseksi ja 
valmistelee huolellisesti kampuksen toteutussuunnittelun siten, että 
suomenkielinen ja ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus toteutuvat 
parhaalla mahdollisella tavalla  
kunnan palveluverkkosuunnitelmassa tarkastellaan Klemetskogin 
koulukiinteistön jatko, jota sivistyksen toimialue ei ruotsinkielisen opetuksen 
siirtymisen jälkeen enää tarvitse.  

Lisäksi kasvatus- ja sivistyslautakunta kiinnitti päätöksessään huomiota siihen, että 
valmistelun edetessä tarkennetaan ennakkovaikutusten arviointia Ruotsinkylän 
ruotsinkieliselle ja kyläyhteisölle. Samalla lautakunta muistutti myös valtuustokauden 
tavoitteesta 22 kylien elinvoimaisuuden edistämisestä ja maaseutumaisesta 
ympäristöstä ja edellyttää Tuusulan kunnalta konkreettisia toimia tämän tavoitteen 
saavuttamiseksi, myös koulukiinteistön tulevassa käytössä. Matti Alanko jätti 
päätöksestä eriävän mielipiteen perustelunaan puutteellinen vaikutusten 
ennakkoarviointi. 

Ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittämistä käsiteltiin 
kunnanhallituksessa 16.3. ja kunnanhallitus päätti hyväksyä asian kasvatus- ja 
sivistyslautakunnan päätöksen mukaisesti ja päätti lisäksi, että toimeenpanon 
yhteydessä varmistetaan ruotsinkielisen yhteisön tarpeiden toteutuminen sekä 
tulevan koulukampuksen että Ruotsinkylän yhteisön näkökulmista. Tuija Reinikainen 
ja Pekka Heikkinen jättivät päätöksestä eriävät mielipiteet.  Reinikaisen eriävässä 
mielipiteessä todettiin: perusteluissa kerrottiin, että ennakkovaikutusten arviointi on 
tehty Ruotsinkylän ruotsinkielisille kyläyhteisölle. Näin ei kuitenkaan ole 
tehty.  Ruotsinkylän kyläyhdistys on pyytänyt asiasta lausunnon hyte-lautakunnalta. 
Lautakunnan lausunto kuitenkin puuttuu. Perusteluissa puhutaan myös yhteistyöstä 
naapurikuntien, Keravan ja Järvenpään kanssa. Kun kyseessä on Tuusulalle samalla 
merkittävästä investoinnista, olisi ollut tärkeää, että niiden kasvatus- ja sivistystoimen 
lausunnot olisivat olleet mukana. Ruotsinkielinen opetus on vuoden 2018 
palveluverkkosuunnitelmassa ja suunnitelman 2019 tehdyssä tarkistuksessa todettu 
voitavan hyvin hoitaa nykyisissä tiloissa. Heikkinen totesi eriävässä mielipiteessään, 
että ruotsinkielisten opetus- ja varhaiskasvatuksen palvelujen tarve on 
kehittämistoimenpiteistä huolimatta vähentynyt selvästi, tietoa naapurikunnista 
mahdollisesti tulevien oppilaiden määristä ei ole, eikä myöskään 
investointikustannusten määrää. 

Valtuusto käsitteli asiaa 6.4. kokouksessaan ja äänestyksen (39 jaa-ääntä, 9 ei-ääntä ja 
3 tyhjää ääntä) jälkeen hyväksyi kunnanhallituksen pohjaesityksen, johon 
yksimielisesti hyväksyttiin Jussi Salosen ja Sanna Kervisen esittämät lisäykset 
pohjaehdotukseen. Näin valtuuston päätökseksi tuli, että 
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Tuusulan ruotsinkielistä opetusta ja varhaiskasvatusta kehitetään siten, että 
molemmat toiminnot sijoittuvat valmistuvaan Kirkonkylän kampukseen. 
Kirkonkylän kampuksen arvioitu valmistumisaika on syksy 2023 
Tuusulan kunta käynnistää neuvottelut kuntayhteistyön 
lisäämiseksi ja valmistelee huolellisesti kampuksen toteutussuunnittelun siten, 
että suomenkielinen ja ruotsinkielinen varhaiskasvatus ja opetus toteutuvat 
parhaalla mahdollisella tavalla 
kunnan palveluverkkosuunnitelmassa tarkastellaan 
Klemetskogin koulukiinteistön jatko, jota sivistyksen toimialue ei ruotsinkielisen 
opetuksen siirtymisen jälkeen enää tarvitse 
toimeenpanon yhteydessä varmistetaan ruotsinkielisen yhteisön tarpeiden 
toteutuminen sekä tulevan koulukampuksen että Ruotsinkylän yhteisön 
näkökulmista 
edellyttää ennen lopullista rakentamispäätöstä tarkemmat taloudelliset 
laskelmat ruotsinkielisen opetuksen järjestämisestä niin toiminta- kuin 
kiinteistökustannusten osalta 
että jatkotyössä tulee ottaa huomioon HYTE-lautakunnan hankkeesta antama 
lausunto. 

 

Päätökseen kolme valtuutettua jätti eriävän mielipiteen, joista valtuutettu Matti 
Alangon eriävä mielipide on kirjattu pöytäkirjaan. Alanko totesi eriävässä 
mielipiteessään, että valtuuston päätöksenteko tapahtui puutteellisilla tiedoilla. 
Ennakkovaikutusten arviointi pitää näin merkittävässä päätöksessä olla laaja, 
käsittäen taloudelliset seikat koko kuntatalouden kannalta. Valtuuston kokouksessa 
tietoon oli saatettu vain osa vanhempien mielipiteistä. Ruotsinkylän kyläyhteisön 
kannalta asiaa ei ollut selvitetty. Pormestariohjelmassa on mainittu, ettei kyläkouluja 
lakkauteta, ellei niissä ole sisäilmaongelmia. Klemetskogin koulu on hiljattain 
remontoitu, eikä siellä ole sisäilmaongelmia. Asian valmistelussa on pyritty 
osoittamaan vain yksi vaihtoehto mahdolliseksi mm. kirjoittamalla esittelytekstiin 
henkilöstön kyselyn tulokset siten, että puolet henkilöstöstä kannattaa koulun 
säilyttämistä nykyisellä paikallaan ja puolet haluaisi siirtää opetuksen muualle. 
Kuitenkin kyselyn vastauksien perusteella 86% henkilöstöstä haluaisi opetuksen 
säilyvän Klemetskogin koululla. HYTE-lautakunnan mielipidettä ei edes ollut 
Valtuuston kokoukseen mennessä, vaikka oikean menettelytavan mukaan se olisi 
pitänyt olla.   

HYTE-lautakunnan lausunto ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen 
kehittämisestä 

Valtuuston 6.4. tekemän päätöksen mukaisesti, ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja 
opetuksen kehittämisen jatkotyössä tulee ottaa huomioon HYTE-lautakunnan 
hankkeesta antama lausunto. 

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta pitää tärkeänä, että Tuusulan 
ruotsinkielistä varhaiskasvatusta ja opetusta kehitetään. Tuusulan ruotsinkielisellä 
väestöllä ja yhteisöllä on pitkä historia ja ruotsinkielisellä koululla on ollut tärkeä 
asema tässä historiassa. Klemetskogin koulun historia ulottuu lähes 130 vuoden 
taakse. Ruotsinkielinen yhteisö on tärkeä osa Tuusulan kulttuuriperintöä. Tuusulan 
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kasvustrategia sekä sijainti Helsingin seudulla luo mahdollisuuksia kasvattaa 
ruotsinkielisen väestön määrää sekä vahvistaa ruotsinkielistä paikallisyhteisöä. Myös 
Tuusulassa hyödynnettävä ruotsinkielinen kielisuihkutoiminta luo edellytyksiä 
ruotsinkielisen opetuksen kasvavalle kysynnälle. 

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta ei tässä lausunnossaan ota kantaa 
ruotsinkielisen varhaiskasvatuksen ja opetuksen siirtoon tai siirron kohdalla 
tutkittuihin vaihtoehtoihin. Lausunnossa otetaan kantaa ruotsinkielisen 
varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittämisestä tehtyyn ennakkovaikutusten 
arviointiin.  

Hallintosäännön mukaan hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta vastaa 
kuntatasoisesta hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen ja yhteistyön ohjauksesta, 
kunnan päätöksenteon vaikutusten ennakkoarviointimenettelyn ohjauksesta ja 
ohjeistuksesta hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen näkökulmista sekä 
kuntalaisvaikuttamisen ohjauksesta. Hallintosäännön 25.3 § Hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämisen lautakunta ohjaa ja ohjeistaa kunnan päätöksenteon vaikutusten 
ennakkoarviointimenettelyä hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen näkökulmista. 

Nyt tehdyssä ennakkovaikutusten arvioinnissa ei ole noudatettu Kuntaliiton suositusta 
vaikutusten ennakkoarvioinnista eikä ennakkoarvioinnin periaatteita. Valmistelu ei ole 
myöskään noudattanut valmistelussa olevan kunnan oman EVA-mallin lähtökohtia tai 
jo valmistelun aikana tehtyjä linjauksia.  

Kuntaliiton vuonna 2011 antamassa suosituksessa korostetaan, että päätöksiä 
valmisteltaessa ja tehtäessä tulee ottaa huomioon, miten ne vaikuttavat kuntalaisiin, 
ympäristöön, organisaatioon ja henkilöstöön sekä talouteen. Päätösesitysten 
vaikutusta tulee arvioida sekä lyhyellä että pitkällä aikajänteellä päätöksestä riippuen. 
Lisäksi päätösesityksissä ja tavoitteita asetettaessa esitetään vaihtoehtoja ja 
valmistelijan esityksen rinnalle nostetaan ainakin nollavaihtoehto, jossa on kuvattu, 
mitä tapahtuu, jos asialle ei tehdä mitään. Kuntaliiton mallissa korostetaan myös, että 
on tärkeää arvioida vaikutuksia samanaikaisesti ja kokonaisuutena eri näkökulmien 
osalta. Ja lisäksi kunnan on tarpeen linjata itselleen, mitkä päätökset vaativat 
ennakkoarviointia ja keskittyä arvioimaan vain niitä päätöksiä ja tavoitteita, joilla on 
merkittäviä vaikutuksia.  

Sivistyksen toimialue järjesti 12.12. Klemetskogin koululla vanhempainillan, jossa 
esiteltiin Kuntaliiton suosituksen pohjalta laadittua sivistyksen toimialueen omaa EVA-
mallia. Sivistyksen toimialue kertoi noudattavansa Kuntaliiton suositusta tilanteessa, 
jossa kunnan oma EVA-mallia ei ole vielä hyväksytty.  

Kunnan omaa EVA-mallia on valmisteltu poikkihallinnollisesti joulukuusta 2019 ja 
sivistyksen toimialue on ollut mukana työssä ja tehdyissä linjauksissa. Tuusulan EVA-
mallia on valmisteltu Kuntaliiton suosituksen pohjalta. Kunnan EVA-mallia on esitelty 
kunnanhallituksen seminaarissa 6.-7.2.2020 ja mallin viimeistely on käynnissä. Malli 
etenee päätöksentekoon touko-kesäkuussa 2020. 

EVA-mallin poikkihallinnollisessa valmistelutyöryhmässä 16.12.2019, ja sen jälkeen 
vielä kirjallisesti, on sivistyksen toimialuetta muistutettu, että ennakkovaikutusten 
arvioinnissa tulee huomioida kuntalais- ja ympäristövaikutuksia myös kunnan 
ruotsinkielisten asukkaiden ja yhteisöjen osalta, ei vain koulun ja varhaiskasvatuksen 
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huoltajien ja lasten osalta. Samalla sivistyksen toimialuetta muistutettiin HYTE-
lautakunnan hallintosäännön mukaisesta tehtävästä vastata kunnan päätöksenteon 
vaikutusten ennakkoarviointimenettelyn (EVA) ohjauksesta ja ohjeistuksesta 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen näkökulmista sekä kuntalaisvaikuttamisen 
ohjauksesta, ja että valmisteluaikataulussa olisi myös huomioitava milloin valmisteltu 
EVAus tulee hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakuntaan. Sivistyksen 
toimialueelle huomautettiin myös, että suunniteltua aikataulua tulisi arvioida 
kriittisesti, jotta vaikutusten arviointi ennätetään toteuttaa laadukkaasti ja 
ruotsinkielinen väestö ja yhteisö pääsevät mukaan valmisteluun ja suunnitteluun. 

Laadittu vaikutusten ennakkoarviointi on monin osin puutteellinen. Arvioinnissa on 
keskitytty arvioimaan mahdollisen siirron vaikutuksia eri sijaintivaihtoehdoista, mutta 
arvioinnissa ei ole otettu kantaa siirron kielellisiin vaikutuksiin. Päätösten vaikutuksia 
ruotsinkielisen väestön ja yhteisön hyvinvointiin ei ole pohdittu kokonaisvaltaisesti ja 
samanaikaisesti eri näkökulmista. Yhtä kieliryhmää, tässä tapauksessa Tuusulan 
ruotsinkielisiä asukkaita ja yhteisöä, koskevan päätöksen valmistelu olisi tullut tehdä 
poikkihallinnollisessa yhteistyössä. 

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta esittää ruotsinkielisen 
varhaiskasvatuksen ja opetuksen kehittämisestä laaditun ennakkovaikutusten 
arvioinnin täydentämistä seuraavilta osin: 

Päätöksen vaikutuksia ei ole arvioitu lyhyellä ja pitkällä tähtäimellä 
Vaikutuksia ei ole arvioitu kuntalaisvaikutusten ja ympäristövaikutusten osalta 

Koulun siirron vaikutuksia kyläyhteisölle ja kylän ruotsinkieliselle yhteisölle 
ei ole arvioitu 
Koulun siirron vaikutuksia eri puolella asuvalle ruotsinkieliselle yhteisölle ei 
ole arvioitu 
Klemetskogin ja Ruotsinkylän koulujen mahdollisen sulkemisen vaikutuksia 
ei ole arvioitu yhteisökäytön osalta, mm. kyläläisten ja iltakäyttäjien osalta. 
Vaikutuksia ei ole arvioitu kyläkoulu-koulukampus näkökulmasta tai kylän 
vetovoiman ja elinvoiman näkökulmista 

Lapsivaikutusten arviointi (Lava), osana kuntalaisvaikutusten arviointia, on 
puutteellinen 

Vaikutusten arvioinnissa esitellään kyselyiden/työskentelyn tuloksia, mutta 
itse analyysi puuttuu. Analyysia siitä miten vaihtoehdot vaikuttavat 
ruotsinkielisten lasten hyvinvointiin tai lapsen oikeuksien toteutumiseen ei 
ole tehty.  
Arvioinnissa ei ole tuotu esiin mikä on lapsen etu. Arvioinnissa tulisi 
selkeästi pitäisi tuoda esiin, miten kouluyksikön muutos isommaksi 
vaikuttaa nykyisten lapsiryhmien koulumatkoihin, koulupäivän 
kokonaispituuteen sekä iltapäivähoitoon. Arviointia pitää tehdä myös 
erityisryhmien näkökulmasta, jotta lapsen edun ensisijaisuus saataisiin 
selville.  
Kielinäkökulmaa ei ole arvioitu riittävästi. Mitä positiivisia ja negatiivisia 
vaikutuksia sillä on lapselle, jos kieliyhteisö muuttuu? Mikä on vaikutus 
ruotsinkielisen koulun lapsille, entä koulukampuksen suomenkielisille 
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lapsille? Mikä on kaksikielisen koulukampuksen synnyn vaikutus 
(suomenkielinen ja ruotsinkielinen koulu samassa rakennuksessa ja 
pihapiirissä)? 
Lapsivaikutusten arvioinnin tavoitteena on tuoda esille niitä vahvuuksia ja 
heikkouksia, joita eri vaihtoehdoissa on juurikin lapsen edun ja 
hyvinvoinnin näkökulmasta, jotta voitaisiin tehdä päätöksiä sen 
perusteella, mutta myös löytää niitä keinoja joilla negatiivisia vaikutuksia 
voidaan vähentää toteutuksen yhteydessä. Nyt on lähinnä vanhempien 
kyselyn tulosten ja lasten kuulemisen esittelyä. Lasten kuuleminen on yksi 
osa lapsivaikutusten arviointia, mutta vain yksi.
Tutkimusdata ja mittarit puuttuvat. Mikä on nykytilanne ko. oppilaiden 
oppimistuloksissa, terveydessä yms. indikaattoreissa ja miten niiden 
arvioidaan muuttuvan eri vaihtoehdoissa? 
Vaikutuksia ruotsinkieliseen ympäristöön ei ole arvioitu eikä myöskään 
miten ruotsinkieliset lapset sijoittuvat ja kokevat olevansa osa isompaa 
kaksikielistä kouluyhteisöä. Miten turvataan oma yhteisöllisyys ja toisaalta 
estetään kouluyhteisön kahtia jakautuminen? Tässä nimenomaisessa 
päätösvaihtoehdossa pitäisi arvioida eri lapsiryhmien yhteydessä myös 
kielellisiin lapsiryhmiin johtuvia vaikutuksia. Erityishuomiota tulisi 
kiinnittää, jos uudessa kouluryhmässä on kertautumista esim. kielelliseen 
vähemmistöön kuuluva lapsi, joka on myös erityisoppilas tms. 

Strategiavaikutuksia ei ole arvioitu.
Yksi Tuusulan kuntastrategian tavoitteista liittyy kylien elinvoiman 
lisäämiseen. Siitäkin näkökulmasta ympäristövaikutuksia olisi tullut 
arvioida osana valmistelua.  

Taloudellisten vaikutusten arviointi on puutteellinen, etenkin koko kuntaan 
kohdistuvien vaikutusten osalta 

tyhjilleen jäävän rakennuksen muu käyttö/kustannukset jne. 
taloudelliset vaikutukset kuntakonsernin näkökulmasta 

Hyvinvoinnin- ja terveyden edistämisen lautakunta muistuttaa, että asian käsittely 
aloitettiin lautakunnan helmikuun kokouksessa, mutta se oli kesken kunnanhallitus- ja 
valtuustokäsittelyn aikana, koska lautakunnan maaliskuun kokous oli 
koronaepidemian vuoksi peruutettu. Näin ollen lautakunnan lausunto ei ollut 
käytettävissä em. päätöksiä tehtäessä. 

Lautakunta edellyttää, että asian jatkovalmistelussa EVAus tehdään asianmukaisesti 
loppuun ja valtuuston päätöksen 6.4.2020 § 26 kohtien 2-6 mukaiset toimet ja 
selvitykset tehdään ennen kohdan 1 mukaista opetuksen siirtopäätöksen 
toimeenpanoa ja mikäli em. kohtien 2-6 perusteella ilmenee aihetta asian uudelleen 
käsittelyyn, niin menetellään. Joka tapauksessa em. selvitysten tulokset saatetaan 
lautakunnalle ja asianomaisille päätöksentekoelimille tiedoksi.   

Lautakunta edellyttää, että asian jatkovalmistelussa ruotsinkielisen 
varhaiskasvatuksen ja opetuksen piirissä olevat tahot (henkilöstö, vanhemmat, lapset, 
vanhempainyhdistykset) sekä ruotsinkielinen yhteisö otetaan mukaan hankkeen 
jatkovalmisteluun. 

Ehdotus
Esittelijä: Aarno Järvinen
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Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päättää  

antaa esityksen mukaisen lausunnon. 

Päätös
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päätti 

antaa jatkovalmistelussa huomioon otettavaksi esityksen mukaisen lausunnon
lähettää lausunnon tiedoksi kunnanhallitukselle sekä kasvatus- ja 
sivistyslautakunnalle.

 

Heidi Hagman poistui kokouksesta ennen asian käsittelyä, koska oli intressijäävi 
Klemetskogin koulun oppilaan vanhempana.

Esteellisyys
Heidi Hagman
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§ 16
Ilmoitus- /muut asiat

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

 

Ehdotus
Esittelijä: Heidi Hagman, kehittämispäällikkö

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunnan tietoon saatetaan

hyvinvointikertomuksen 2019 tilanne
osallistuvan budjetoinnin ja hybridirahoituksen tilannekatsaus
kuntien sosiaali- ja terveydenhuollon tammi-joulukuun 2019 
nettotoimintamenojen ensitiedot.
 

Lisäksi hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta

päättää antaako se lausunnon Pellavamäentie, asemakaava ja asemakaavan 
muutos, kaava nro 3557 ja
Kivikiilan asemakaavan muutosluonnos, kaava nro 3458.

Päätös
Hyte-lautakunta päätti

merkitä hyvinvointikertomuksen 2019 valmistelutilanteen tiedoksi ja sopia 
alustavasti elokuun kokouksen pidettäväksi tiistaina 11.8., jotta lautakunta saa 
osaltaan hyväksyttyä hyvinvointikertomuksen 
merkitä tiedoksi osallistuvan budjetoinnin ja hybridirahoituksen 
tilannekatsauksen
merkitä tiedoksi kuntien sosiaali- ja terveydenhuollon tammi-joulukuun 2019 
nettotoimintamenojen ensitiedot
merkitä tiedoksi korona-infon
 

Lisäksi hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päätti

että lautakunta ei anna lausuntoa Pellavamäentie, asemakaava ja asemakaavan 
muutos, kaava nro 3557 ja Kivikiilan asemakaavan muutosluonnos, kaava nro 
3458. 
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Muutoksenhakukielto
§14, §15

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan oikaisuvaatimusta eikä 
kunnallisvalitusta, koska päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa.


